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J.nr. 2022 - 4773  

Den 26. august 2022 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1148 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 28. juni 2022. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 1148 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Er ministeren enig i, at det af forarbejderne til husdyrbrugloven fremgår, at hvis forudsætningerne for 

lofterne efter 2021 ændrer sig, vil lofterne på henholdsvis 32-33 kg fosfor pr. ha og 30-31 kg fosfor pr. 

ha, kunne tages op til revision og fraviges? Ministeren bedes i forlængelse heraf redegøre for, i hvilket 

omfang forudsætningerne for lofterne efter 2021 har ændret sig.” 

Svar 

Der henvises til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1140 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og 

Fødevareudvalg.  

 

Data fra gødningsregnskaberne strækker sig frem til 2020, og det er på nuværende tidspunkt derfor ikke 

muligt at opgøre fraførslen af fosfor fra markarealerne i 2021 og derefter. 

 

Da vi ikke kender udviklingen i den fraførte mængde fosfor fra markarealerne efter 2021, kan der på 

nuværende tidspunkt ikke redegøres nærmere for, i hvilket omfang forudsætningerne for lofterne efter 

2021 har ændret sig. Jeg finder det derfor betryggende, at Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

følger udviklingen i fosforfraførslen frem mod 2025 netop med det formål at redegøre for, om forudsæt-

ningerne for lofterne ændrer sig, og om der på den baggrund er behov for at justere de fastsatte fosfor-

lofter. 
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